
 
 
Plav: Govor ministra poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede 
Milutina Simovića na otvaranju manifestacije "Dani borovnica" 
 
''Poštovani domaćini, uvaženi gosti, dame i gospodo 
 
Danas kada su nas još jednom okupile borovnice, kao simbol potencijala Plava, 
imamo pravo da kažemo da je manifestacija »Dani borovnice« postala dogadjaj koji 
na originalan način obilježava crnogorsko ljeto i to ne samo na zelenilu planinskih 
livada već i na plavetnilu crnogorske obale. Baš kao što su mimoze i manifestacije 
koje ih prate, postale uspješna priča crnogorske primorske energije, tako su i 
borovnice krenule da ispričaju priču o crnogorskom planinskoj energiji upakovanoj u 
poljoprivrednu proizvodnju, zdravu hranu i zdrav život i turističku ponudu zasnovanu 
na tim gorštačkim autentičnostima. 
 
Borovnice su postale dio kreativnih pokušaja sa kojima Plav i susjedne crnogorske 
opštine potpisuju stranice svojih prirodnih darova. Borovnice su zahvaljujući vama, 
postale više od soka, više od osvježenja, više od zdravog napitka. Zahvaljujući 
vrijednim domaćinima Plava, ali i svim ostalim domaćinima crnogorskog sjevera kuda 
se rasporedila ova modro plava bobica, imamo pravo da poručimo kako u Crnoj Gori 
prirodni darovi više neće biti za gledanje već ćemo ih održivo koristiti.  
 
Borovnice smo do sada umjeli da uberemo, da ih u nekoj prikladnoj ambalaži 
iznesemo na sto, pored magistrale ili na pijacu. Znamo da borovnice mogu i 
zaslužuju više. Tako će biti ubuduće. Sa dlanova onih vrijednih beračica u 
nacionalnim nošnjama koje su postale prepoznatljivost cijelog regiona, borovnice će 
krenuti ka proizvodnim pogonima gdje će prirodni dar prerasti u prirodne proizvode. 
Zdravi sok, voćni sirup, džem i sladoled od borovnice iz Plava i okoline treba bez 
ikakve inferiornosti da krenu ka evropskom tržištu. Sa samopouzdanjem kojeg je 
steklo crnogorsko selo ka regionalnom i evropskom tržištu treba da krene i kolašinski 
lisnati i pljevaljski sir i krompir iz Gusinja i sa Žabljaka i šumsko voće onih vrijednih 
mojkovačkih dječaka i djevojčica. Kao što je već krenula beranska »Zora« ili 
bjelopoljski »Mesopromet« i rožajska »Gradina« ili kao što su ka evropskim 
marketima već krenule kolašinske flaširane vode. 
 
Odlučni smo da darove prirode iskoristimo na pravi i osmišljen način, da ih 
iskoristimo, ali i da ih sačuvamo. Kao odgovorna Vlada i kao Ministarstvo koje je 
trajno posvećeno razvoju sela i dobru domaćina, odlučni smo da budemo pravi 
partneri darovima prirode. Priroda je učinila svoje, domaćin koji je odlučio da živi i 
radi na selu takodje će učiniti svoje, a mi ćemo nastaviti da stvaramo uslove kako bi 
prirodni dar preko vrijednog domaćina postao prepoznatljiv proizvod za koji će vrata 
evropskih marketa biti trajno otvorena. 
 
Crnogorsko selo je raskrstilo sa svojom inferiornošću, a potvrdu toga imamo i u 
manifestaciji koju večeras započinjemo.  
 
»Dani borovnice« iz godine u godinu traju sve duže, okupljaju sve više ljudi, imaju 
sve više učesnika, šalju sve više poruka i turističkih i kulturnih. Uvjeren sam da su 
poruke koje krenu sa ove menifestacije posebne težine i posebnog dometa. Poruke 
sa bojom borovnice i adresom Plava i Crne Gore približavaju prostore i ljude i spajaju 



vjere i nacije, poruke koje dokazuju kako je multikonfesionalnost trajna vrijednost 
ovih prostora. 
 
»Dani borovnice« su poslovni i zavičajni zov i siguran sam da su ga večeras čuli i oni 
koji su hiljadama kilometara daleko. Priznaću vam, riječ dijaspora zvuči mi nekako 
daleko i zato ću reći NAŠI LJUDI. Naši Plavljani, Gusinjani i ostali koji tako 
nostalgično od američkih nebodera zamišljaju Prokletije i vrijedno radeći uspijevaju 
da budu prisutni u svom zavičaju. Zavičajni i poslovni zov kojeg emituju »Dani 
borovnice« neće ih ostaviti ravnodušnim. Siguran sam da će se sve više uključivati u 
projekte koje otvori i ova manifestacija i u ostale aktivnosti kojima Vlada Crne Gore 
prepoznaje potencijale i šanse ovog područja. 
 
Kada sa mojim prijateljima iz Plava i Gusinja razgovaram o razvojnim 
mogućnostima, uvijek kao veliki oslonac pomenemo NAŠE LJUDE. U godinama koje 
su pred nama bićemo sve više zajedno da spojimo naše prirodne darove sa radom na 
kojeg smo se odlučili i kojeg ćemo omogućiti.  
 
Na kraju želim da vas pozdravim uz podsjaćanje da sve što krene sa dlana - daleko 
stigne.  
 
Plavske borovnice su krenule sa plavih dlanova ovih vrijednih beračica i siguran sam 
da će daleko stići. I proizvodima koje daju i porukama koje šalju.  
 
Živjeli!'' 
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